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PAU VILA A RADIO SABADELL

El programa "Fem-la petar" que, diri- 
git i realitzat per Aurora Tricuera, s'e- 
metia setmanalment a través de les an- 
tenes de Ràdio Sabadell, consistí el 14 
d'octubre del 1977 en una entrevista 
mantinguda amb en Pau Vila. Heus-ne 
ací una sintesi:

UNIM-NOS, CATALANS!
-M'agradaría, -va dir Pau Vila amb 

émfasi- fer sentir a tothom aquest pro
blema que tenim a Catalunya: que s'ens 
despoblen les comarques i s'ens engrei- 
xen, fora de pes, les boques de vora 
mar. Aixó e's un desastre per a Cata
lunya. La feina que té davant seu, la 
Generalität! Si tots els Catalans no ens 
movem com un sol hom e per recolzar- 
la, ajudar-la, inspirar-la, i abocar-hi 
diners els qui en tinguin, Catalunya, no 
sé si la salvarem.

-Vostè és optimista o pessimista cara 
al futur politic del nostre país?

-Jo, poh'ticament, no sóc optimista, 
perqué ens dividim en masses partits; 
no trobo que hi hagi -això ho vine dient 
des de fa  dos anys- un fons d'unió entre 
els Catalans. Catalunya ha d'ésser com  
el tronc d un arbre i les branques poden  
ser els partits, i ningü no ens ha de 
separar.

-Qué cal fer, dones, per qué tothom 
tingui consciéncia d'aquest exemple?

-Els homes de bona voluntat que hi 
hagi i que no es deleixen més que pel re- 
drefament de Catalunya, que ho vagin 
repetint. Que es repeteixi a la ràdio, que 
es repeteixi a la premsa, que es repeteixi 
a les conferencies. Jo mateix ja ho he dit 
maltes vegades: Està b é  que hi hagi par
tits, però per damunt de tot hem de ser 
Catalans i h e m ' unir-nos per tot el que 
es refereixi a Catalunya. Penso que hi 
poden haver partits, orientacions, mu
ñeres de fer, però el que ens ha d'unir és 
Catalunya, fonamentalment.

-Creu que ho aconseguirem?
-Cree que Tarradellas és l'home idoni 

per a preparar el terreny per conduir-hi 
i que l'hem de recolzar per raons de ca- 
talanitat, prescindint de diferencies de 
criteri. Ajudem-hi tots. Unim-nos Cata
lans!

EN EL FONS DE LA JOVENTUT, 
SEMPRE HI HA ALGUNA COSA QUE 
FL AME] A, QUE POT DONAR.

-Pau Vila, vostè que tota la vida ha 
estât un home jove, confia en la joven- 
tut d'avui dia?

-Voldria tenir-hi plena confiança i la 
confiança que hi tinc no és plena, i no 
és plena perqué aquests sistemes de pu- 
blicitat deis "mass media" U han donat 
una certa frivolitat am b caractéristiques 
de vegades d'ideologies, però, en el fons 
de la joventut sempre hi ha alguna cosa 
que flameja, que pot donar. Que els sà- 
piguen moure! Tam bé hem de pensar 
que les escoles han estât un desastre i 
Tensenyament és un desastre. Aquesta 
publicitat deis "mass media" ha portât 
en aquest cinema del qual em diuen 
coses que m'esgarrifen. S'éstà desfent la 
Sensibilität humana en el fons de cada 
noia i de cada noi. Parlo aixi i no és pas 
que perdi la confiança, no. Jo sóc posi- 
tivament optimista.

SABADELL, TERRASSA 1 GRANO- 
LLERS S'HAURIEN D'UNIR PER SAL
VAR EL VALLES

-Sabadell i Terrassa, junt amb Grano- 
llers, shan  d'unir perqué el Vallès no el 
facin més malbé. Del Vallès no ens en 
deixaran res, i aixó s'ha d'evitar. El 
triangle que formen Sabadell, Terrassa i 
Granollers s'ha d'unir.

NO DEIXEU FER GALLECS!
-No deixeu fer Gallees! Res d ’aixó.

L'Estat ha pagat els terrenys a pesseta i 
mitja el pam. Que els municipis afectats 
expropün a l'Estat el que va comprar. 
No deixeu fer Gallees! Que no toquin 
aquella capelleta tan bonica, que no hi 
facin res. Que tornin ais conreas les 
terres. Podríem començar per demostrar 
a l'Estat que ho sabem  fer bé. Perqué, a 
veure: Com está Tensenyament a l'Estat 
Espanyol? Com está la Sanitat a l'Estat 
Espanyol? Com está la pesca i els pro
blèmes del mar a l'Estat Espanyol? Si ho 
ha fet tan malament,que ens deixi fer a 
nosaltres.

En produir-se l'obit del sabadellenc 
universal, l'Ex-President de la Generali
tät de Catalunya, Josep Tarradellas, 
digué les següents paraules ais o'idors de 
Rádio Sabadell:

-Un hom e fidel, fidel a la seva ciutat i 
al seu pais, que és Catalunya. Un home 
fidel sempre a les institucions de Cata
lunya perqué ja saben que l'any 31 ja va 
form ar part de la primera comissió que 
el Govern de la Generalität va anome- 
nar per regular les comarques de Cata
lunya, per fer la divisió territorial i, des 
d'aquella época fins ara, sempre ha estât 
en aquesta linia de fidelitat al pais. Jo 
crée que, a part dels seus valors com a 
geôgaf i pedagog, aquest és el mèrit que 
més li hem d'estimar: la seva fidelitat a 
Catalunya ■


